

**LAPORAN
TAHUNAN 2016**
UNIVERSITI TEKNOLOGI MARA

KANDUNGAN

25	Maklumat Korporat
29	Pihak Berkuasa Universiti
33	Lembaga Pengarah Universiti
37	Jawatankuasa Pengurusan Universiti
55	Tinta Bicara Pengerusi Lembaga Pengarah Universiti
55	Ringkasan Eksekutif Naib Canselor
60	Laporan Lembaga Pengarah Universiti
64	Perancangan Strategik, Perlaksanaan dan Pencapaian Universiti
79	Penyelidikan, Perundingan, Inovasi dan Pengkomersialan
118	Jaringan Industri, Masyarakat & Alumni (ICAN)
131	Pencapaian dan Aktiviti Keusahawanan
139	Pembangunan Bakat dan Kompetensi Staf
149	Pencapaian Akademik dan Antarabangsa
197	Pengurusan Kualiti Universiti
212	Pencapaian Pelajar dan Aktiviti Kesatuan
220	Penerbitan UiTM
231	Penyata Kewangan
	Peristiwa Penting 2016

FALSAFAH

Setiap individu mampu mencapai kecemerlangan melalui penjaan dan pemindahan ilmu serta penerapan nilai-nilai murni supaya menjadi graduan profesional yang berupaya mengembangkan ilmu dan membangunkan diri, masyarakat dan negara.

VISI UiTM

Menjadikan UiTM sebuah universiti unggul yang berteraskan kesarjanaan dan kecemerlangan akademik bagi menerajui dinamisme bumiputera dalam semua bidang profesional bertaraf dunia supaya terlahir graduan yang berdaya saing, global dan beretika.

MISI UiTM

Mempertingkatkan keilmuan dan kepakaran bumiputera dalam semua bidang menerusi penyampaian program profesional, penyelidikan serta penglibatan khidmat masyarakat yang berlandaskan kepada nilai-nilai murni dan etika keprofesionalan.

DASAR KUALITI

Kami beriltizam meningkatkan usaha penambahbaikan berterusan ke arah UiTM sebagai Universiti bertaraf dunia.

OBJEKTIF UiTM

- Menyediakan peluang maksimum kepada kaum Bumiputera bagi mengikuti pendidikan bertaraf profesional dalam bidang sains, industri, teknologi, perdagangan, seni dan kemasyarakatan.
- Menyediakan program pengajaran yang berkualiti dan inovatif serta memenuhi kehendak pasaran dan pelanggan disamping mendokong dasar pembangunan negara.
- Mewujudkan program pembangunan kemanusiaan sebagai alat menerapkan sistem nilai di kalangan masyarakat UiTM.
- Memastikan produk UiTM bukan sahaja dapat memenuhi pasaran guna tenaga manusia tempatan, malah juga bersedia berkhidmat di peringkat global.
- Menjadikan UiTM sebuah organisasi cemerlang yang menjamin pengurusan sumber manusia, kewangan dan harta benda yang berkesan dan cekap untuk mencapai matlamat pendidikan UiTM serta memainkan peranan sebagai pemangkin pembangunan masyarakat.

MOTO UNIVERSITI

‘USAHA, TAQWA, MULIA’

LATAR BELAKANG UiTM

Sejarah UiTM bermula kira-kira lima puluh tujuh tahun dahulu yang pada ketika itu, hanya terdapat sebuah bangunan kecil yang dikenali sebagai Dewan Latihan RIDA (Rural Industrial Development Authority) yang beroperasi di Jalan Othman, Petaling Jaya. Pada 14 Oktober 1957, Yang Berhormat Tun Dr. Ismail bin Dato' Abdul Rahman, Menteri Perdagangan dan Industri Tanah Melayu telah merasmikan pembukaan Dewan Latihan RIDA yang pada ketika itu hanya menawarkan kursus London Chamber of Commerce dan juga kursus-kursus untuk peniaga-peniaga kecil.

Hasil dari Kongres Ekonomi Bumiputera yang diadakan di Kuala Lumpur dari 5 hingga 7 Jun 1965, Dewan Latihan RIDA ini telah dinaiktarafkan menjadi Maktab MARA (Majlis Amanah Rakyat). Ia disusuli dengan perletakan batu asas oleh Yang Berhormat Tun Abdul Razak bin Hussein pada 14 Oktober 1967, menandakan Dewan Latihan RIDA ini telah maju setapak lagi menjadi Institut Teknologi MARA (ITM).

Seiringan dengan penubuhan ITM, Majlis Pentadbiran ITM telah ditubuhkan dan pengerusi pertamanya ialah Tun Ghazali Shafie. Kemudian, ia disusuli dengan pembangunan yang melibatkan pelbagai kerja-kerja pembinaan di atas tanah seluas 300 ekar di kampus Shah Alam. Pembinaan ini telah

dilaksanakan seawal tahun 1968 dan kampus ini telah mula digunakan sepenuhnya pada tahun 1970.

Penghujung tahun 1970-an telah menyaksikan bahawa ITM tidak lagi diletakkan di bawah Unit Latihan MARA tetapi telah diletakkan di bawah Kementerian Pembangunan Dalam Negeri. Ruang persekitaran yang baru ini telah memberi peluang kepada ITM untuk berkembang menjadi salah satu institut pengajian tinggi negara. Ini dibuktikan apabila pada bulan Jun 1976, Akta ITM telah diluluskan oleh Parlimen. Seterusnya, ITM telah diletakkan di bawah Kementerian Pendidikan.

Melalui kejayaan demi kejayaan yang dikecapi oleh ITM, pihak kerajaan telah mengiktiraf dan mengangkat martabat ITM dari tahun ke tahun. Kementerian Pendidikan pula telah meletakkan ITM seiring dengan universiti-universiti yang lain di dalam negara dalam arena pendidikan tinggi. Kemuncaknya adalah pada 26 Ogos 1999, apabila Yang Amat Berhormat Perdana Menteri Malaysia ketika itu, Dato' Seri Dr. Mahathir Mohamad mengumumkan pertukaran nama ITM kepada UiTM semasa perhimpunan Perdana Siswazah ITM.

PIHAK BERKUASA UNIVERSITI

CANSELOR

Seri Paduka Baginda Yang Di-Pertuan Agong XIV

Almu'tasimu Billahi Muhibbuddin Tuanku Alhaj Abdul Halim Mu'adzam Shah Ibni Almarhum Sultan Badlishah

D.K., D.K.H., D.K.M., D.M.N., D.U.K., D.M.K., D.K. (Kelantan), D.K. (Pahang), D.K. (Selangor), D.K. (Perlis), D.K. (Negeri Sembilan), D.K. (Johor), D.K. (Terengganu), D.K. (Perak), D.K. (Brunei), D.P.(Sarawak), D.U.N.M., S.M.D.K., S.H.M.S., S.G.M.K., S.P.M.K., S.S.D.K., Grand Cordon of The Order of the Rising Sun of Japan, Bintang Maha Putra Adipradana (Indonesia), Order of the Rammata Thailand, Honourable Knight Grand Cross Order of the Bath of U.K., Asso. Knight Order of St. John, Hon. Ph.D (UUM), Collar of the Supreme Order of the Chrysanthemum and Grand Cordon of the Supreme Order of the Chrysanthemum (Japan), Knight of the Most Illustraious Order of the Royal House of Chakri (Thailand)

Tempoh:

13 Disember 2011 - 12 Disember 2016

PRO CANSELOR

YABhg. Tun Datuk Seri Panglima

Hj. Ahmadshah Abdullah

S.M.N., D.M.K., S.P.D.K., D.P., P.G.D.K., A.S.D.K., K.M.N., J.P.,

Diploma in Development Administration dari South Devon College, U.K

Sarjana Muda Sains (Sains Politik) dari Indiana State University U.S.A.

Tempoh:

1 September 2016 – 31 Ogos 2019

PRO CANSELOR

YBhg. Tan Sri Dato' Seri Utama (Dr)

Arshad bin Ayub

P.S.M, S.P.M.S, S.U.N.S, S.P.M.P, S.P.S.K, P.N.B.S, D.P.M.P, D.P.M.J, D.S.A.P, D.P.M.T, D.S.L.J (Brunei), P.G.D.K, J.M.N, P.B.E Dip. In Agriculture, College of Agriculture, Serdang

B.Sc. (Hon) Wales, Dip. Bus. Admin (IMEDE) Laussane, Switzerland

LI.D (Hon) (Ohio), D.Ed. (Hon) (USM)

LI.D (Hon) (Wales), D.Litt (UPM)

Hon Doctor Bus. Management (UiTM)

Fellow (INTAN), Fellow U.C.W. (Aberystwyth)

Tokoh Ilmuan Pengurusan (KUSZA), Tokoh

RIDA – MARA

Tun Abdul Razak National Award

Hon. Doctor Bus. Admin (UKM)

Hon. Fellow (British Graduate Assoc)

Doktor Kehormat Pendidikan (UM)

Anugerah Mutiara Budi (Kementerian Kewangan Malaysia)

ACCA Achievement Awards

Anugerah Mutiara Budi (UPM)

Hon. Membership (MTS)

Hon. Doctor of Management (Open University)

Honorary Doctorate (Duniv) University of South Wales

Tempoh:

1 Jun 2000 – 31 Mei 2017